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Summary

        
The visual evaluation of 370 clinical EEGs of 125 patients in different stages of the HIV-infection as well as 42 HIV-seronegative volunteers of the same high risk population (male homosexuals) proved the increasing appearance of CNS dysfunction with progression of the disease. An especially established hyperventilation-index for a semiquantitative evalution of hyperventilation response showed an increase of slow-wave activity in the course of the infection. The appearance of slow-waves as well as a significant slowing of background activity in advanced stages of the HIV-infection can be regarded as unspecific signs of a beginning diffuse functional CNS disorder caused by a direct affection of the CNS through the Human Immunodeficiency Virus (HIV). The EEG changes in early stages are not specific as to their causative agent and do not allow the distinction between primary and secondary CNS involvement. The changes may preceed clinical-neurological alterations.


      
        
Zusammenfassung

        
Die visuelle Auswertung der elektroenzephalographischen Untersuchungen von 167 Patienten/Probanden in verschiedenen Stadien der HIV-Infektion belegt die Zunahme zerebraler Funktionsstörungen mit Progression der Erkrankung. Die Steigerung des HV-Index als Methode zur Erfassung der unter Hyperventilation auftretenden langsamen Wellen sowie die signifikante Verlangsamung der Grundaktivität im Verlauf der Infektion sind als unspezifische Zeichen einer beginnenden diffusen zerebralen Funktionsstörung bei direkter Wirkung des Humanen Immundefizienz Virus (HIV) auf das zentrale Nervensystem zu verstehen. Die EEG-Veränderungen haben keine ursachenspezifische Wertigkeit im Sinne einer Aussage zu primärer oder sekundärer Beteiligung des Zentralnervensystems. Sie können aber klinisch-neurologischen Veränderungen vorangehen.
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